

Referat af bestyrelsesmøde den 27. januar kl. 18.00-21.00 i Brænderigården, Vordingborg

Til stede: Michael Weyand, Jette Thisted Simonsen, Rune Håkonssen, Dennis Jørgensen, Anne-Mette Petersen, Claus Bo Hansen og Sabine Haugelund Hagens.

Til pkt. 1 - Referat af b-møde den 30.9.19: Det er godkendt. Sabine havde glemt punktet 'Godkendelse af dagsordenen', men den er godkendt.

Til pkt. 2 – Orientering:

a. Hjemmeside, nyhedsbreve: Hovedforeningen har problemer med kronologikken af arrangementer på websitet. De vil blive rettet efterhånden, så kalenderen kommer til at fremstå i kronologisk orden. **Michael** holder hjemmesiden opdateret og udsender nyhedsbreve.

Kredsen har d.d. 457 medlemmer. Diskussion om den rette kontaktoverflade til medlemmerne. Kredsen har en åben og en lukket FB-gruppe ('Autismeforeningen Storstrøm' og 'Autismeforeningen Storstrøm lukket gruppe'). Prioritering af kontaktmedierne: 1 – Kredsen's hjemmeside, 2 – Nyhedsbreve, 3 – Facebook-grupper – her linkes der altid til hjemmesiden.

b. Lukkede fora: Bestyrelsen, kredsbestyrelser og formanden af Autisme 4700 har adgang til lukkede fora i Teams. Skal bruges til intern kommunikation, sikker forbindelse (GDPR), udveksling af erfaringer mv.

c. Autisme Ungdom: Selvstændig, økonomisk uafhængig forening. Støttet af DUF (Dansk Ungdoms Fællesråd), der har ydet starthjælp. Er politisk med et klart mål for at gøre en forskel. Christoffer Højer Rasmussen styrer gruppen i kredsen. **Michael** støtter op og hjælper med lokaler, GF mv.

d. Børn- og Ungepsykiatrisk Hospital Næstved: Næste foredrag er 5.3.2020 kl. 13.30 for storbørns- og kl. 14.30 for småbørnsgruppen. Oplægget opdateres fra gang til gang. Sabine holder næste gang, så skal der findes afløser. **Sabine** spørger Helene.

e. Opdateret håndbog og årshjul: **Sabine** holder håndbog og årshjul opdateret. Rettelser udføres ikke i filerne, men sendes til post@akzent.dk som mail. Der udsendes jævnlig opdaterede, datomærkede versioner, hvorefter de gamle skal slettes.

f. Autismeforeningen Storstrøms pjecer og roll-ups: Pjecerne fås hos Sabine. De fordeles på biblioteker mv. **Sabine** sender til Anne-Mette. Roll-up (stander med oprullet logo/4 i alt) er pt. hos Jette og Anne-Mette samt to hos Sabine. Michael skal have en roll-up.

g. Tilmelding til arrangementer: Overvejer næsten gratis billettjeneste fx www.billetto.dk til tilmelding med automatiske remindere, kvitteringer, samt evt. begrænset billetudbud og akkumulering af solgte billetter. Michael hører Tina/Kreds Vestsjælland og Brian/Kreds Vestegnen om deres erfaringer med tilmeldingsportaler. Indtil videre tilmelding via autismeforeningenstorstroem@outlook.dk for arrangementer og per sms til hhv. Michael og Sabine mht. netværksmøder. Til foredraget med Mathilde besluttes det, at deltagerne kan yde et frivilligt bidrag på 30 kr. pp.

h. Invitationer til UU-vejleder og klasser for unge med særlige behov: Send gerne ud til begge, især til skolernes opslagstavler.

Til pkt. 3 – Årsrapport/årsregnskab 2019

Michael og Rune har lavet nyt regnskabssystem og kontoplan, der udspecificerer, hvad pengene går til. Fremlagt og underskrevet af de respektive parter. Kontantkassen var uoverskuelig og er afskaffet. Hovedforeningen har ikke udsendt refusionsblanket for kørsel til repræsentantskabsmødet sidste år. Årsregnskabet er underskrevet og overdraget til **Jette**, der videregiver til revisor Lars Kristensen.

Til pkt. 4 - Hvornår og hvordan kan et bestyrelsesmedlem udtale sig på bestyrelsens vegne? Et emne, der er diskuteret og afgjort i bestyrelsen, medfører enighed udadtil udenfor foreningen. Et ikke diskuteret emne, kan medlemmet udtale sig om på egne vegne. Ellers er det kun formanden eller næstformanden, der må udtale sig.

Til pkt. 5 og 6 – Foredrag den 6. febr. Kl. 18-21: Ungdom og Autisme og 19.3.20 ifm. GF kl. 18-20: Find vej igennem sagsbehandlingsregler:

Pkt. 5 - 6.2.20: Michael har sendt pressemeddelelser/invitationer ud til alle på medieoversigten. Michael sender løbeseddel til hele bestyrelsen til omdeling. Lokaet er svært at finde. Da målgruppen er autister, er mødepunktet pølsevognen overfor bangården i Nykøbing F., hvorfra bestyrelsen henter og viser vej. Michael og Anne-Mette afklarer p-forhold og detaljer. Mathilde holder oplæg fra kl. 18 – 20, hvorefter der vil være spørgsmål, diskussion og info om Autisme Ungdom ved Michael.

Pkt. 6 - 19.3.20: Sabine sørger for PR og det praktiske. Pressemeddelelsen sendes til medier senest 3 uger før. Udsendes ikke til UU-vejleder og skoler. Der bestilles 20 sandwich, der flækkes i to. Paptallerkener og krus, Claus og Sabine sørger for kaffe, te, vand mv. På valg er Michael, Sabine, Dennis og Jette. Alle genopstiller, Sabine som 3. suppleant. Bestyrelsen skal finde 2 suppleanter. Claus kontakter Madeleine fra DH-Faxe og forespørger.

Til pkt. 7 - Østmødet den 21.3.20 kl. 10-17 i Faxe Vandrerhjem: Michael og Claus står for gennemførelsen. Der foreligger aftale med Mehdi og Linda fra Det Nationale Autismeinstitut om oplæg. Emnet bliver: Kommunale udfordringer. Eftermiddagen skal bruges til erfaringsudvekslinger.

Til pkt. 8 - Kredsbestyrelseskonference den 16.5.20: Tilmeldingsfrist den 14.2.20. Alle, der er interesseret, tilmelder sig selv per mail til Lars Grønlund i hovedforeningen. Michael tilmelder to ekstra til evt. nye bestyrelsesmedlemmer. Pt. har Claus, Michael, Jette, Anne-Mette og Sabine givet udtryk for interesse. Hver især skal tilmelde sig to workshops.

Til pkt. 9 – SIKON-konference den 27.-28. 4.20: Dennis overvejer, tilmelder sig selv i så fald. Fakturaen sendes til Rune. Husk at angive 'kredsbestyrelsesmedlem', da det giver rabat.

Til pkt. 10 - Verdens Autisme-dag den 2.4.20: Bestyrelsen har ingen kræfter til et arrangement. Michael opfordrer til at skrive læserbreve.

Til pkt. 11 – Familiedag 2020: Den 6.6.20 kl. 10-16 i Faxe Kalkbrud og på GeoMuseum Faxe. Sabine og Anne-Mette sørger for annonce i Autismebladet, pressedækning og det praktiske.

Til pkt. 12 - Nyt fra HB: Der er kommet nye medlemmer og nye tiltag. Rollefordelingen og service til kredsene er rykket mere i fokus, Christiansborg-politikken fylder lidt mindre. HB holder temaweekend den 7. og 8.3.20. Michael ønsker ikke genvalg til efteråret.

Til pkt. 13 - Næste bestyrelsesmøder: 19.3.20 konstituering efter GF, 1.5.20 kl. 14 hos Jette som diskussionsdag inkl. aftensmad, 20.8.20 kl. 18-21 hos Anne-Mette og 12.11.20 kl. 18-21 hos Sabine.

Til pkt. 14 – Eventuelt: Anne-Mette oplyser om underskriftsindsamling til borgerforslaget 'Socialerstatning - Forslag om administrativ erstatning på socialområdet / ID: FT-04176' til Folketinget http://monicalyloff.dk/?p=653&fbclid=IwAR3CaGy8rbLL5ttUTkzAOKJF8C1E5ynaOd6zG_YOV93_ViFRxh1rB_SWYEs. Bestyrelsen er enig om, at der ikke direkte kan støttes op om initiativet, men at Michael henviser til det ifm. omtalen af følgende artikel på hjemmesiden: <http://www.danskekommuner.dk/Nyhedsarkiv/2020/Januar1/22/Lolland-frifundet-i-principiel-sag-om-stotte-til-elitesvommer/>